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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért maradtak ki a támogatási és pályázási 
lehetőségekből a mezőgazdasági gépszolgáltatók?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A térségünkben, Kiskunhalason és környékén nagyon sokan foglalkoznak mezőgazdasággal és 
nemrégieben egy mezőgazdasági vállalkozó keresett meg a negatív tapasztalataival, amellyel 
kapcsolatban szeretnék most Önhöz fordulni írásbeli kérdés formájában.

A mezőgazdasági ágazatban különböző jogcímeken lehet támogatásokat igénybe venni, amely sok 
embert segít a munkája jó színvonalú végzésében és a hazai agrárgazdaság fejlesztésében és 
fenntartásában. A földműveléssel foglalkozók egyik legnagyobb kiadását a gépek beszerzése és 
azok karbantartása teszik ki, amelyekre a földbirtokosokank és bérföldeseknek lehetőségük van 
anyagi támogatást igényelni. Azonban van egy olyan szektor, a gépszolgáltatással foglalkozóak 
köre, akik semmilyen támogatást nem tudnak igénybevenni, hiszen nem rendelkeznek földdel. Egy 
ilyen vállalkozó keresett meg engem, mint országgyűlési képviselőt.

A munkájukat nem szabad alábecsülni, hiszen nagyon sok gazda szorul a segítségükre a földjeik 
megművelése kapcsán. Ők azok, akik rendelkezésre bocsátanak földművelési, illetve a 
növénytermesztéshez szükséges eszközöket és gépeket, valamint azt is vállalják, hogy elvégzik a 
munkát a birtokos/bérlő helyett.

Az elmúlt 30 évben az ezen szolgáltatást biztosító emberek semmilyen támogatást nem tudtak 
felvenni a karbantartásokra, javításokra és új eszközök beszerzésére, pedig ezidő alatt jelentősen 
amortizálódtak a szerkezeteik. A szerepük a mezőgazdasági ágazatban azért is jelentős, hiszen a 
bérföldesek gyakran nem rendelkeznek szakmai tudással, valamint gyakran előfordul az is, hogy a 
tulajdonosok nem rendelkeznek megfelelő kapacitással a földjeik megművelésére, miközben ezek a 



szolgáltatók el tudják látni a feladatot helyettük. Mindemellett azért is lenne szükségük 
támogatásokra, hiszen sokan nem rendelkeznek olyan bevétellel, hogy a munkából fakadó egyéb 
költségek mellett még több millió forintokat költsenek el az eszközeikre.

Kérdezném tehát Miniszter Urat, hogy miért maradnak ki ezek az emberek a támogatásokból és 
várható-e, hogy jövőben számukra is kiírnak megigényelhető pályázatokat?

Várom érdemi válaszát!
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